
Milí farníci, přátelé, 

zdá se, že píši v období, kdy se omezení v době pandemie mírní. To naznačuje už to, že 11.5. se mohou 

věřící v kostele scházet do počtu 100 lidí. Proto jsem už  v neděli 17.5. umožnil veřejné slavení mše sv. 

pro všechny mé spravované farnosti. Přesto musím podotknout, ačkoliv je počet účastníků pro naše 

kostely splnitelný, už hůře se naplňují hygienická pravidla shromažďování. Proto při vstupu v kostele 

najdete u lavic dezinfekční přípravek na ruce, ale je také nutné dbát na 2 metrový rozestup mezi 

jednotlivými lidmi. Tohle hygienické opatření snižuje počet věřících v lavicích! Zpravidla to dělá o 

polovinu sedících míst méně. Ostatní lidé v kostele budou muset zvolit místo na státí, ale se stejným 2 

metrovým rozestupem. Totéž se jedná i v případě rozdávání sv. přijímání. Dodržujte 2 metrové 

rozestupy!   

V době pandemie je z hygienických důvodů vhodnější také rozdávat sv. přijímání  „na ruku.“ Tzn. že 

přijímající nastaví před podávajícího kněze levou dlaň (je nevhodné nastavovat dlaň, která vytváří jakousi 

misku!). Dlaň by měla být rovná, natažená. Levá ruka je podložená pravou. Jakmile položí kněz sv.hostii 

na takto připravenou levou dlaň, pravou rukou si ji přijímající vezme a vloží do svých úst před knězem. 

Pak se může přijímající vrátit na své místo. Kdo je levák, postupuje opačným způsobem. Nikoho však 

nenutím, že musí tímto způsobem přijímat eucharistii. Musí však každý zvážit rizika, která mohou ohrozit 

naše zdraví v době pandemie covid 19.  Také připomínám, že se během mše svaté opouští od gesta 

předávání pozdravení pokoje. 

Samozřejmě, že i v kostele musíme mít přes ústa i nos roušky či naústenky popřípadě plexisklový štít. 

Vím, že se špatně dýchá, zpívá. Musíme to ještě nějakou dobu vydržet. Musím se  přiznat, že po takové 

mši sv. jsem dost vyčerpaný (nemohu se pořádně nadechnout) a to jich mám mít v neděli 3 za sebou! 

Práce na faře, kde vzniká v přízemí společenská místnost, se blíží pomalu, ale jistě do finále. Jsou již 

zavěšeny nové radiátory a kompletuje se elektřina (zásuvky a vypínače, světla). Pokládá se dlažba a 

obklady. Zbývá už jen položit dřevěnou podlahu, osadit nové dveře a další dřevěné prvky – parapety.  

Tato doba mě přináší mnoho pěkného. Měl jsem teď první sv.přijímání jednoho chlapce. Dostal jsem 

otázku, jak to dělám, že je ve sv.hostii přítomen Pán Ježíš. Musel jsem se usmát a přiznat, že nevím, že 

je to velké tajemství! 

Myslím, že je důležité věřit v tajemství. Dnes chceme všechno vědět a pokud možno jak to funguje. Když 

nerozumíme Bohu, náboženství, tak říkáme: neexistuje nebo je to zbytečné. Není každý člověk 

tajemstvím? A přece existuje! Tam kde není tajemství, tam není prostor pro žasnutí. Potřebujeme 

žasnout. Když nežasneme, pak si ani ničeho nevážíme, jsme nespokojení. Bůh, člověk, náboženství i 

příroda nabízí tolik věcí k obdivu a žasnutí. Není to všechno důvod ke vděčnosti? 

Modleme stále nejen za ukončení pandemie, ale i za déšť. Slyšeli jsme hrozné zprávy, že Africe, ale další 

okrskům země hrozí hrozný hladomor (hlad hrozí 750 milionům lidí!) 

Jsem stále všem kdykoliv k dispozici po telefonu i osobně. Děkuji všem, kteří na mě nezapomínáte ani 

v modlitbě či materiálních potřebách. 

Děkuji všem za finanční podporu pro naše farnosti.  
 

s úctou, váš v Kristu  P.Pavel Ryšavý 


